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CONSELL DE BARRI DE TRINITAT VELLA - RESUM DELS PUNTS DE L’ORDRE DEL DIA  

1 de desembre de 2021 a les 18:30 hores 

Consell telemàtic 

 

Assistents 

Presidenta:  Lucia Martin. Regidora del Districte de Sant Andreu. 

 

Vicepresidenta: Yolanda Benítez.  

 

Consellers i conselleres 

Gerard Sentís. Conseller Tècnic del Districte de Sant Andreu. 

Marcos Rodríguez. Conseller GMD Ciutadans. 

Pilar Domech. Consellera GMD ERC. 

Antonio Fortes. Conseller GMD PSC  

Ximena Gadea. Consellera GMD JxCat 

 

Tècnics i tècniques Municipals i ponents 

Maria Gas. Gerent del Districte. 

Enric Serra. Director de Llicències i Espai públic  

Pere Baca. Tècnic referent de Trinitat Vella  

Lucas Martínez. Cap del Departament de Serveis a les Persones i el Territori 

Eva Luengo. Tècnica de participació 

Miquel Ángel Lozano. Cap de projecte Pla de Barris 

 

Assisteixen representants de les següents entitats 

Associació de Veïns Trinitat Vella  

Associació per a la recuperació de la memòria històrica 

Banc del temps   

Coordinadora de Trinitat Vella 

Comissió de festes 

Caja de Pandora 

Grup de Gegants i Capgrossos  

Escamot Trinitat  

Triniteiros 

 

Assisteixen al voltant de 15 persones entre representat d’entitats i veïnat en el moment de 

màxima afluència. 

 

Ordre del dia 

1. Elecció de la vicepresidència del consell de barri. 
2. Membres de la Comissió de Seguiment del Consell de Barri 



 
 

2 
 

3. Informe de temes d'actualitat  
4. Habitatge públic a Porta Trinitat 
5. Precs i preguntes 

 
 

1. Elecció de la vicepresidència del consell de barri. 
El conseller tècnic comença la sessió del Consell donant la benvinguda als participants i 

excusant l’assistència de la  consellera Carme Coll per malaltia i l’absència temporal de la 

regidora, Lucia Martin, que es troba en l’entrega de les Medalles d’Honor de la Ciutat i que s’hi 

incorpora més tard. 

La vicepresidenta saluda als assistents i explica que exercirà funcions de moderadora. 

Es ratifica per unanimitat la continuïtat de Yolanda Benítez com  a vicepresidenta del Consell. 

2. Membres de la Comissió de Seguiment del Consell de Barri 
El conseller tècnic convida les entitats a formar part de la Comissió del Seguiment i les 

encoratja a presentar la seva candidatura.  

3. Habitatge públic a Porta Trinitat 
La gerent del districte justifica l’absència del responsable de l’Institut Municipal d’Habitatge i 
Rehabilitació que havia de presentar aquest punt. 
 
Informa que els habitatge s’ubicaran en el complex de Porta Trinitat on està previst un edifici 
municipal que reunirà diferents serveis i la construcció d’un nou centre de serveis socials. En 
concret, abans de l’estiu es preveu licitar les obres de 139 habitatges dels quals 85 destinats a 
gent gran i els altres 54 per a joves en regim de lloguer social.  
 
 

4. Informe de temes d'actualitat  
Aquest punt el comença el conseller tècnic i el completa la regidora. 
 
Es manifesta el desig que aquest sigui el darrer Consell de barri que s’hagi de fer virtualment, i 
que aviat es pugui tornar al format del consell presencial. Però mentrestant no es poden aturar 
els espais de participació i el rendiment de comptes. 
 
Es fa una anàlisi general de com l’impacte del covid ha generat una crisi sanitària que ha 

provocat una crisi econòmica i social, i l’important repercussió que ha tingut en el pressupost 

municipal per atendre a les persones més afectades i no deixar cap col·lectiu desatès. 

Les dades de la pandèmia han impactat especialment als barris populars. Per part de 

l’ajuntament s’ha fet seguiment des de tots els equipaments i serveis des del minut zero, en 

col·laboració amb el teixit associatiu, comercial i veïnal.  

S’entra en alguns temes que van sortir a la comissió de seguiment, dels quals es subratllen els 

següents:  
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- Fem front a les desigualtats. La Trini és el segon barri amb més atur de la ciutat. 

Mesures: 

o Xarxa de Resposta Socioeconòmica. Des del primer moment de la pandèmia 

vam veure la necessitat de posar un punt de suport i assessorament per 

sol·licitar ajudes. Està en marxa des del juliol amb molt bona valoració.  

o Concilia. Aquest projecte pretén posar servei de canguratge públic per tal que 

les famílies més necessitades puguin tenir estones per formació o feina 

o Pla de dinamització comercial. A banda del pla de xoc que s’ha fet a nivell de 

districte (amb formació, assessorament o difusió), s’ha elaborat aquest pla per 

donar un reimpuls al teixit comercial del barri i poder fer accions útils per a 

fomentar la compra de proximitat.  

 

- Pla de barris. La Trinitat Vella torna a ser una prioritat pels propers 4 anys de Pla de 

barris amb un nou projecte que pretén reprendre temes de l’actual pla de barris i nous 

objectius, especialment als col·lectius més castigats per la crisi. Aquests dies s’estan 

fent les sessions preparatòries i veureu un carro pel barri on hi podeu fer aportacions. 

Més enllà d’inversions que fan falta, cal combatre sobretot les altes xifres d’atur. 

 

- Calen actuacions integrals en espai públic i habitatge. Dignifiquem la vida de veïns i 

veïnes 

o Regeneració urbana. Ja vam fer la presentació del projecte a totes les escales 

afectades dins aquesta gran iniciativa que permet fer una actuació molt 

integral a la zona nord del barri. Aquestes setmanes s’estan fent al centre cívic 

les trobades que no s’han pogut fer on line i durant el gener ja tindrem una 

primera fotografia de la situació.  

o Finques alta complexitat. Aquest projecte que té lloc als barris del Besòs 

també pretén acompanyar les comunitats per fer reformes integrals als edificis 

pel que fa accessibilitat o aïllaments. 

o Habitatge públic. Ja tenim en marxa com s’explicarà després habitatge públic 

al barri. Estarà ubicat a Porta Trinitat i seran 139 habitatges (85 per a gent gran 

i 54 per a lloguer social) 

 

- Neteja. La neteja del barri i la recollida de residus és una preocupació des de fa temps. 

Fa un parell de setmanes es va constituir el grup de neteja on entitats i veïnes feu 

propostes directament als responsables de l’ajuntament i us donen resposta una per 

una buscant la millor solució. 

 

 

o Plans d’ocupació. Com hem anat explicant a les reunions, la setmana vinent 

comencen a treballar 5 persones per reforçar la neteja del barri a través d’uns 

plans d’ocupació que tindran una durada de 9 mesos. Amb una bona 

coordinació amb els serveis de neteja podran fer una bona feina fent 

seguiment dels temes de les reunions comunitàries. 

 

 

 

 



 
 

4 
 

- Obres en marxa. La trini una prioritat per la ciutat: 

 

o Passadís. Aquesta setmana s’entreguen les obres del passadís que dignifiquen 

l’espai i fan més permeable l’entrada a l’Espai Bàrcino. També s’ha actuat als 

espais de les entitats que estaven més malmesos.  

o Casal de gent gran. A la primavera les obres acabaran i llavors caldran un 

parell de mesos per donar d’alta els serveis i instal·lar el mobiliari. 

o Porta Trinitat. Ja s’aixequen dos pisos del nou edifici de Porta Trinitat. A inici 

d’any començarem a treballar com volem que reculli l’esperit comunitari i 

representi un equipament obert al barri, més enllà dels serveis que hi tindrà. 

o Cal·listènia. Obres en marxa. 

 
 

5. Precs i preguntes 
 
A continuació, s’obre un torn d’intervencions dels veïns i veïnes presents, que formulen 
diverses queixes, comentaris i propostes. 
 
Algunes de les intervencions tenen resposta immediata a la mateixa sessió, i altres es remetran 
als departaments i serveis municipals corresponents.  
 
 

Preguntes / Comentaris Respostes 

Cal.listència. 
Un veí demana un plafó, llum i una font a la 
zona 

Es respon que aquestes demandes i altres 
(com arranjament de camins) es contempla 
en la següent fase del Camí del Rec. Avui dia 
la font ja està instal·lada. 

Carrer Madriguera i reurbanització del carrer. 
Diversos veïns pregunten sobre l’arranjament 
i obertura del carrer. 

Es respon que primer s’obrirà el carrer 
Madriguera a Via Bàrcino, i més endavant 
s’arranjarà el carrer. El carrer Madriguera 
serà de sortida i el carrer Galícia d’entrada al 
barri.  
Es preveu que les obres comencin al juny de 
2021. 

Arranjament dels locals del Passadís 
Diverses entitats demanen que s’arreglin els 
locals cedits. 

La gerent informa que s’està negociant amb 
La Caixa que és la propietària dels locals i 
amb CatSalut com a titular de l’Espai Bàrcino. 
Aquest darrer roman tancat per motius 
sanitaris fins tenir les conclusions de l’estudi 
que fa una enginyeria, i valorar el cost de 
garantir la ventilació forçada.   
La reforma de locals s’emmarca en les 
inversions del nou pla de barris. 

Porta Trinitat 
Un veí demana el calendari d’execució 

S’explica que les obres compleixen el 
calendari previst, i que la finalització està 
prevista per al mes d’octubre de 2021. 

Replantar el Til·ler de Porta Trinitat afectat 
per la construcció d’habitatges 
Un veí demana que es traslladi a la plaça 

Es pren nota i es parlarà amb Parcs i Jardins la 
millor manera de fer-ho. 
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Josep Andreu i Abelló. 

Habitatge social a Porta Trinitat 
Diversos veïns demanen el calendari de les 
obres 

S’informa que es destinaran 85 habitatges 
dotacionals  per a la gent gran i 54 per a 
lloguer social. Segons la planificació prevista 
al gener de 2021 comença la tramitació de la 
llicència, després hi hauran 6 mesos per a la 
licitació i dos anys més per a la construcció. 

Neteja 
Diversos veïns es queixen de l’esta de la 
neteja al barri. 

S’informa que s’ha creat una Comissió de 
neteja al barri que es reuneixen 
periòdicament amb els operadors municipals 
per comprovar la implementació de les 
millores acordades. 
S’informa de la incorporació d’una brigada de 
neteja  formada per 5 persones durant 9 
mesos d’un pla d’ocupació de Barcelona 
Activa.  
 

AVV 
Demana informació de l’estat de les obres del 
Casal de la Gent  

S’informa que les obres van segons el 
calendari previst i que finalitzaran el mes 
d’abril de 2021 

Reposició d’arbrat i de l’estat del 
manteniment del verd 
Un veí es queixa que no es reposen els arbres 
morts.  

Es pren nota i es trasllada a Parcs i Jardins 
perquè expliquin els serveis que realitzen.  
Aquests temes es treballaran en la Comissió 
comunitària creada entre el districte, 
operadors municipals i entitats. 

 
 
La regidora Lucia Martin s’afegeix al consell de barri i excusa el seu retard, ja que  estava a 
l’entrega de les Medalles d’Honor de la ciutat on una entitat i un veí del districte de Sant 
Andreu eren premiats. 
 
Sense més assumptes que tractar, la sessió finalitza quan són les 20.30h. 

 


